
 

 Zápis 
 

z 12. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 19.1. 2021 - online 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 24 
 
Omluveni:  
Hosté:  prof. Matějka, prof. Jahoda, prof. Vojtěch, prof. Pospíšil, Ing. Chválná, Ing. Algerová,  

Ing. Třešňáková, Ing. Vu 

 

 

Program zasedání Akademického senátu konaného dne 19. 1. 2021 
 

1. Informace o projektu INCEMET 

2. Nákup nemovitosti – aktualizovaná informace 

3. Podněty pedagogického výboru k doktorskému studiu 

4. Příprava Strategického záměru 

5. Směrnice Evidence výsledků a tvůrčí činnosti - projednání 

6. Různé 

a) Informace o Ekonomických studijních programech 

b) Informace z kolegia rektora 

c) Změny ve složení AS a zhodnocení působení v AS 

 

Program jednání schválen (hlasování pro-proti-zdržel  24 – 0 – 0) 

 

Ad 1. Informace o projektu INCEMET 

Prof. Pospíšil seznámil AS se záměrem projektu. Jedná se o výstavbu a provozování čtvrtprovozního 

výzkumného zařízení pro studium vysokoteplotních procesů. Projekt vznikl na VŠCHT na Ústavu kovů 

a korozního inženýrství pod vedením Ing. Hong Vu Nguen, Ph.D. Nyní probíhá i s podporou 

Technoparku Kralupy. Smluvně je ošetřeno místo realizace v cementárně v Čížkovicích. Dále jsou 

uzavřeny smlouvy o spolupráci s firmou ČEZ , Geomet, LaFarge. Vznikající technologie je ošetřena 

patenty. 

Následně Ing. Vu formou prezentace AS seznámil s problematikou technologie zpracování surovin 

obsahujících lithium, které se od roku 2003 věnuje na Ústavu kovů a korozního inženýrství. V roce 2006 

byl poskytnut první grant agenturou GAČR. V roce 2013 začala spolupráce s firmou Geomet. Cenné 

výsledky získané v rámci aplikovaného výzkumu podléhají utajení a jsou chráněné patenty na úkor 

veřejně přístupné publikační činnosti. 

V diskusi bylo mimo jiné konstatováno, že zahájení provozu se očekává v březnu. Zařízení je v majetku 

VŠCHT Praha a od začátku se předpokládá provádění výzkumu i dalšími pracovišti VŠCHT Praha. To také 

umožňují všechny smlouvy. Byly také diskutovány ekonomické otázky ohledně smluvní spolupráce a 

návratnosti investice do projektu 

 

Ad 2. Nákup nemovitosti – aktualizovaná informace 

Prorektor Pospíšil informoval o aktuálním stavu možného nákupu nemovitosti v Praze 7 a probíhajících 

auditech. Kvestorka, Ing. Chválná doplnila informace o možnostech financování. V diskusi bylo 



konstatováno, že nákup nemovitosti má kromě zasídlení výuky ekonomických studijních programů 

řešit tíživou prostorovou situaci VŠCHT Praha. 

 

Ad 5. Směrnice Evidence výsledků a tvůrčí činnosti – projednání (tento bod byl upřednostněn před 

body 3 a 4). 

Rektor připomněl hlavní důvod této směrnice, která souvisí s publikační činností na VŠCHT a povinným 

zavedením čísla ORCID pro všechny akademické a vědecké pracovníky VŠCHT Praha. V diskusi zazněl 

podnět k upřesnění verze pdf publikací ukládané do obd jako podklad pro repozitář. 

 

Usnesení: AS projednal tuto směrnici a doporučuje drobnou úpravu ve formulacích. 

Hlasování: 23– 0 – 0  

Během tohoto bodu opustila zasedání doc. Stránská. 

Ad 3. Podněty pedagogického výboru k doktorskému studiu 

Doc. Lipovová přednesla podněty pedagogického výboru, řada z nich vzešla od studentů. Upozornila 

na problémy s e-doktorandem, prof. Vojtěch a Ing. Šimek přislíbili řešení těchto problémů. Dále byla 

otevřená diskuse o nerovnoměrném zatížení doktorandů v pedagogice. Mohlo by být řešeno 

částečnými úvazky, je zde však otázka zdrojů financí a rovněž rozdílných potřeb jednotlivých ústavů. 

Určitý pedagogický výkon je rovněž očekáván v souvislosti s přiděleným stipendiem. Navrženo 

projednání s proděkany fakult, následně na úrovni vedení. Dále také zahrnout řešení problému 

postavení a role doktorandů do strategického záměru.  

Dále doc. Lipovová otevřela diskusi nad dělením doktorských předmětů na typy A a B a formátem 

státních doktorských zkoušek. V diskusi prorektor Vojtěch upozornil, že doktorské programy jsou 

akreditovány na fakultách, které mají v tomto důležité slovo a vyslovil se proti unifikaci předmětů SDZ. 

Rektor zmínil důležitou roli oborových rad, které schvalují individuální studijní plány. Je důležitá 

komunikace studenta a školitele. V rámci diskuse vzniklo doporučení senátu tuto problematiku 

projednat mimo zasedání senátu a případnou volnost v zařazování a výběru předmětů písemně 

zakotvit do dokumentu. 

Doc. Lipovová dále připomněla změny v nastavení e-learningu, ke kterým senát vyzval v červnu 2020.  

Prorektor Jahoda reagoval na tento podnět. Bude pověřena osoba, která se celému systému bude 

věnovat. 

 

Během tohoto bodu senát opustili doc. Staf ,prof. Friess a doc. Rubešová. Senát je v počtu 20 

Ad 4. Příprava Strategického záměru 

Koncepce Strategického záměru VŠCHT Praha na roky 2021-25 s výhledem na rok 2030 byla 

představena prof. Pospíšilem. Obsahuje 7 prioritních cílů včetně indikátorů splnění v osnově dle 

MŠMT. Záměr bude předložen AS k 1.čtení. AS byl vyzván ke konstruktivní kritice. 

 

Ad 6 . Různé 

a) Informace o ekonomických studijních programech 

V souvislosti s diskusí o dotaci MŠMT na vzdělávání prorektor Jahoda představil způsob výpočtu 

„koeficientu ekonomické náročnosti (KEN)„. Oproti technickým oborům je ekonomie v bakalářském 

stupni na hodnotě 1, což vedlo k celkovému poklesu průměrného KENu školy. Na druhou stranu došlo 

díky ekonomickým studijním programům k dorovnání počtu studentů. Dále byly diskutovány důvody 



snížení počtu studentů v tradičních studijních programech a možnosti a možnosti zvýšení zájmu o tyto 

programy. 

 

Během tohoto bodu opustila zasedání doc. Čížková, Ing: Mareš senát je v počtu 18. 

b) Informace z kolegia rektora: 

-snaha zrušit místní poplatky na kolejích, 

-snaha zařazení pracovníků VŠCHT do přednostního očkování proti Covid 19, 

- předběžná verze hodnocení evaluačního panelu byla doručena na VŠCHT, 

- změny v zákoníku práce (hrubá mzda), 

- den otevřených dveří 6. 2. 2021 je připravován online. 

 

c) Změny ve složení AS a zhodnocení působení v AS 

Ing. Med na závěr svého působení v AS poděkoval všem senátorům za práci, která je časově velmi 

náročná. Povzbudil stávající senátory k aktivnímu kladení konstruktivních dotazů. Vyzdvihl práci 

pedagogického oddělení, která má nesnadnou úlohu v současné „covidové době“. Vyslovil prosbu pro 

vnímání požadavků a přání nových studentů.  

Předseda AS poděkoval s pochvalou končícím studentským senátorům za jejich práci, kterou zvládli při 
svém studiu. Rektor se připojil s poděkováním a ocenil čas, který věnovali této činnosti. 

 

Příští zasedání AS bude 16. 02. 2021  bude online 

 

   Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                             Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Prezenční listina 

12. zasedání AS VŠCHT Praha dne  19. 1. 2021-online  

 Jméno Podpis 

Akademičtí pracovníci 

1 prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D.                 FCHT přítomen 

2 doc.Ing. Milan Kouřil, Ph.D.                      FCHT přítomen 

3 doc. Ing. Kateřina Rubešová, Ph.D.           FCHT přítomen 

4  Ing. Miloslav Lhotka, Ph.D.                      FCHT přítomen 

5  Ing. Jaroslav Aubrecht                               FTOP přítomen 

6 doc.Ing. Jan Bartáček, Ph.D.                       FTOP přítomen 

7  Ing. Marek Staf, Ph.D.                                FTOP přítomen 

8  Ing. Daniel Maxa, Ph.D.                             FTOP přítomen 

9  doc.Ing. Luděk Jelínek, Ph.D.                    FTOP přítomen 

10 doc. Ing. Helena Čížková, Ph.D.                 FPBT přítomen 

11 doc. Ing. Petra Lovecká, Ph.D.                    FPBT přítomen 

12 doc. Ing. Petra Lipovová, Ph.D.                  FPBT přítomen 

13 doc. Ing. Milena Stránská, Ph.D.                 FPBT přítomen 

14 Ing. Markéta Nováková                               FPBT přítomen 

15 RNDr. Pavel Pokorný, Ph.D.                       FCHI přítomen 

16 prof. Dr. Ing. Tomáš Moucha                       FCHI přítomen 

17 Ing. Petr Kovář                                             FCHI přítomen 

18 prof. Ing. Karel Friess, Ph.D.                        FCHI přítomen 

19 doc. Ing. Jan Mareš, Ph.D.                           FCHI přítomen 

20 Bc. Miroslav Hala                                        FCHT         přítomen 

21 Ing. Petr Marvan                                          FCHT         přítomen 

22 Ing. Miroslav Dragoun                                FPBT přítomen 

23  Ing. Jakub Med                                           FCHI                      přítomen 

24  Ing. Lukáš Tůma                                         FTOP přítomen 



 


